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Spørgsmål nr. 272 fra Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 

(Alm. del): 

 

”Ministeren bedes kommentere vedlagte henvendelse fra 

Anima vedrørende Østrig forbyder import af sælprodukter.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Udenrigsministeriet, der har oplyst følgende: 

 

”Det østrigske Nationalråd har ultimo april 2007 enstemmigt 

vedtaget beslutningsforslag om forbud mod import af sælpro-

dukter i Østrig. Endvidere kan oplyses, at miljøminister Pröll 

ifølge Nationalrådets hjemmeside har lovet miljøudvalget 

”også at gå engageret ind for sæl-importforbuddet i EU”. 

   

Det fremgår af Animas henvendelse, at ”EU-Kommissionen 

har tidligere givet medlemslandene grønt lys til at indføre na-

tionale forbud”. Dette er en noget farvet udlægning af realite-

terne. Kommissionen afviste medio januar 2007 under hen-

visning til sælbestandenes sunde biologiske stade Parlamen-

tets anmodning om at indføre importbegrænsninger. Kommis-

sion vil i stedet studere de metoder, der anvendes til aflivning 

af sæler og - hvis der måtte være anledning hertil - fremsætte 

forslag som følge af analysen. Det bemærkes dog, at miljø-

kommissær Stavros Dimas under en debat i Parlamentet i 

marts 2007 tilkendegav, at medlemslandene blot selv kunne 

indføre nationale foranstaltninger. Disse foranstaltninger ville 

så senere blive vurderet i lyset af ovennævnte studie.” 

 

 

 


